

# Inhalt

#### 6 ESSAY

Jürgen Parisi, Detley Heinemann, Wilhelm Jürgens, Robin Knecht

30 Jahre im Dienst der Erneuerbaren Energien 30 Years at the Service of Renewable Energies

Die Photovoltaikanlage des Energielabors der Universität Oldenburg: eine der ältesten funktionstüchtigen Anlagen Deutschlands.

The photovoltaic array at the University of Oldenburg's Energy Laboratory is among the oldest arrays still in operation in Germany.

## 12 POSITION

Michael Komorek

Lehren – ein lebenslanger Lernprozess Teaching – A Lifelong Learning Process

Für einen Perspektivwechsel: weg von einer Lehr-Orientierung des Unterrichts hin zu einer Lern-Orientierung.

A change of perspective is needed – away from teaching-oriented lessons, towards learning-oriented lessons.

# 18 IM GESPRÄCH

Birger Kollmeier

"Forschung und noch mal Forschung" "Research, Research and more Research"

Dem Phänomen der Schwerhörigkeit wissenschaftlich beikommen: Ein Gespräch über intelligente Hörgeräte und Nachwuchsförderung.

Tackling the phenomenon of hearing impairment with science: A conversation about intelligent hearing devices and the promotion of young scientists.

### 24 ESSAY

Torsten J. Selck, Berna Öney Wohin treibt die Türkei? Where is Turkey Heading?

Der Schlüssel liegt in den Umwälzungen der zwanziger Jahre: Über den Antagonismus der türkischen Gesellschaft, die Spaltung zwischen Säkularisten und Islamisten.

A key lies in the upheavals of the 1920s: About the deep-seated antagonism between secularists and Islamists in Turkish society.

30 UNI-FOKUS Nachrichten, Berufungen News, Professorships